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*751292* 
Registratienummer: 
751292 

 

Betreft: vergadering van commissie Samenleving  

Datum: donderdag 6 november 2008 

Tijd: 10.00 uur 

Locatie: Commissiekamer, Provinciehuis, Visarenddreef 1 in Lelystad 

 

 

 Aanwezig zijn:  

De heer M. Bogerd (voorzitter), dames M. Jonker-Waterlander (VVD) en Y Weijand (VVD), heer J.N.J. 

Appelman (CDA), dames M.M.J.E. van Kuijken (PvdA) en T. Zeilstra-van der Meulen (PvdA), heren H. van 

Ravenzwaaij (SP), F. Brouwer (ChristenUnie) en L. Ferdinand (ChristenUnie), mevrouw A.S.M. Roda 

(GroenLinks), heren R. de Wit (SGP) en S. Jokhan (commissiegriffier)  

 

Ook aanwezig zijn: 

Leden van Gedeputeerde Staten: gedeputeerden J.M. Bos en H. Dijksma  

 

Afwezig zijn: 

De dames A. van Stenus-van Basten (VVD) en N. de Lange (SP) 

 

 

 

1. Opening 

De voorzitter opent de vergadering. De onderwerpen van de vergadering zijn: Het Cultuurbeleid en de 

stand van zaken m.b.t. de IJsselmeer Ziekenhuizen. 

  

2. Vaststellen agenda 

De voorzitter vraagt of de agenda kan worden vastgesteld. 

De ChristenUnie spreekt haar verbazing uit over de manier waarop deze vergadering tot stand is gekomen. 

Het heeft haar veel moeite gekost om bij de vergadering aanwezig te kunnen zijn. 

De voorzitter vraagt of de gedeputeerde kan aangeven of dit vaker zal gebeuren. 

Het CDA merkt op dat de commissie zelf haar agenda bepaalt. Hoewel zij begrip heeft voor de noodzaak 

van deze vergadering ondersteunt zij de gevoelens van de ChristenUnie m.b.t. de planning van de 

vergadering.  

De voorzitter belooft dat dit in de toekomst zo min mogelijk voor zal komen. 

Mevrouw Zeilstra van de PvdA kondigt aan dat zij na de behandeling van het onderwerp ‘cultuur’ de 

vergadering zal verlaten en dan zal worden vervangen door de heer Ruifrok. 

 

3. Mededelingen. 

De voorzitter zegt dat er bericht van verhindering is ontvangen van mevrouw van Stenus (VVD) en dat de 

dames Bax (PvdD) en Luijer (VVD) later zullen komen. 

 

4. Totale cultuurbeleid provincie Flevoland. 

Gedeputeerde Dijksma ondersteunt de opmerking van de ChristenUnie. Hij wilde eigenlijk informeel een 

aantal punten uit de cultuurnota bespreken. Over een aantal onderdelen in het cultuurbeleid bestaat al 

overeenstemming. Dat zijn: Het Nieuw Land Erfgoedcentrum, de archeologie, de bibliotheken en de 

omroepen. Nu moeten er definitieve conclusies worden getrokken zodat begin volgend jaar de cultuurnota 

kan worden vastgesteld. 2009 zal een overgangsjaar zijn. Twee onderwerpen moeten nog worden 

besproken. De inrichting van de podiumkunsten en er moet bekeken worden hoe men kan komen tot een 

versterking van de culturele sector. Dit om de sector minder kwetsbaar te maken. Hiervoor zijn 

verschillende mogelijkheden. De gedeputeerde denkt dat het goed zou zijn om tot een bundeling te komen 

om zo de steunfuncties te versterken. Wat de podiumkunsten betreft denkt het college aan een driedeling. 

Convenantgebonden partijen – de provincie krijgt geld van het Rijk mits zij cofinanciering verleent. 

Regionale groepen – er  zijn groepen die de provincie graag meerjarig subsidie wil geven zodat zij iets op 

kunnen bouwen. Dan is zekerheid voor 3-4 jaar noodzakelijk. 
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Eenjarige subsidies- daarop zijn de termen innovatie en jongeren van toepassing. Het thema jongeren sluit 

aan bij het collegeakkoord. Zij komen in aanmerking voor éénjarige subsidie. Als er iets wordt ontwikkeld 

voor jongeren moeten er snelle initiatieven kunnen worden genomen. Een gelijke verdeling van financiële 

middelen over deze drie onderdelen zou uitgangspunt kunnen zijn. 

 

1e termijn  

De PvdA vraagt in welk onderdeel de gedeputeerde de Landschapskunst plaatst. 

Gedeputeerde Dijksma ziet Landschapskunst als een apart onderwerp. Het zou eventueel in de bundeling 

kunnen worden meegenomen. 

De PvdA zegt dat de voorstellen van de gedeputeerde haar fractie aanspreken. Het is goed dat er veel 

gedaan is om de podiumkunsten te versterken. Zij zou van de gedeputeerde een garantie willen krijgen 

voor de versterking van de meerjarige subsidie voor regionale groepen. Aan de eenjarige subsidies zal nog 

extra aandacht moeten worden besteed als de nota er is. Zij wil er graag een beleidsregel voor opstellen 

zodat voor de Staten beter zichtbaar wordt wat de argumentatie is als een verzoek afgewezen wordt. Met 

een gelijke verdeling van de financiën over de drie onderdelen zou zij blij zijn. 

Het CDA gaat op hoofdlijnen akkoord met de uitwerking van de cultuurnota zoals die nu voorligt. Zij noemt 

de gekozen lijn voor de podiumkunsten, verstandig. Ook met de eenjarige subsidies voor innovatie en 

jongeren gaat zij akkoord. Zij vraagt aandacht om spreiding ervan bij de beoordeling te betrekken. De 

suggesties voor de versterking van de steunfuncties spreken haar aan. Het beeld dat bestaat is, dat de 

steunfuncties verbrokkeld zijn over een aantal thema’s die op zichzelf van belang en van waarde zijn. Zij 

wil meedenken om er een structuurversterking in aan te brengen. 

De SP zegt dat zij het idee had dat er een groter flexibel deel zou zijn. Zij wil er voor pleiten dat als er 

over subsidie voor regionale groepen gesproken wordt er, net als bij de eerste groep, een termijn van 4 

jaar gehanteerd wordt. Zij vraagt om nadere uitleg waar het gaat om bundeling/samenwerkingsverbanden. 

Wat de eenjarige subsidies betreft lijkt het haar goed om een kader vast te stellen. 

De VVD is net als de PvdA voor meerjarige subsidies. Wat de podiumkunsten aangaat vindt zij het 

belangrijk om afspraken te maken over regionale spreiding van voorstellingen, zodat ook de kleine 

gemeenten erbij betrokken worden. Uit de evaluatie van de Rekenkamer is gebleken dat er geen 

duidelijkheid was in de kaderstelling. GS moeten duidelijk weten wat de Staten willen. Het moet duidelijk 

zijn voor degenen die subsidie aanvragen aan welke regels zij moeten voldoen. Bij afwijzing zouden 

adviezen moeten worden gegeven voor de toekomst. 

GroenLinks sluit zich aan bij de oproep van de VVD m.b.t. de regels. Zij mist het feit dat het 

begrotingsjaar niet synchroon loopt met de planningscyclus van evenementen/festivals. Daar moet een 

oplossing voor te vinden zijn. Zij denkt dat duidelijk vastgesteld moet worden wat de uitgangspunten zijn, 

zodat voor iedereen duidelijk is waarop subsidieaanvragen worden beoordeeld. 

De SGP zegt dat zij niet tegen klunst en cultuur is. Het gaat erom wat er onder kunst wordt verstaan. De 

beleidsregel is voor deze fractie, Gods woord. Zij is voor meerjarenplanning. De SGP zal de nota niet 

afwijzen maar er wel kanttekeningen bij plaatsen. 

De ChristenUnie constateert dat de voorgestelde nota aan haar wensen tegemoet komt. Zij is blij met de 

driedeling. Wat de subsidie voor regionale groepen betreft moet volgens deze fractie bij de beoordeling 

niet alleen naar de looptijd en de spreiding worden gekeken maar ook naar diversiteit. Hoe de versterking 

van de steunfunctie vorm moet krijgen weet zij nog niet. De steunfunctie moet niet alleen bestaande 

groepen versterken maar ook nieuwe groepen die in organisatorisch opzicht nog zwak zijn. Zij mogen niet 

meteen worden afgewezen omdat zij niet aan alle criteria voldoen. 

De VVD vraagt aan de gedeputeerde wat de bij de eenjarige subsidies genoemde innovatie voor gevolgen 

heeft voor de rest van het cultuurbeleid. Innovatie moet immers ook merkbaar zijn in bestaande 

uitvoeringen van cultuur. 

Gedeputeerde Dijksma zegt dat in het proces om te komen tot een nieuw cultuurbeleid de vaststellingsfase 

in zicht komt. Een belangrijk punt blijkt de beleidsregel voor de eenjarige subsidies te zijn. Diversiteit, 

spreiding, zorg voor een goede ondersteuning bij de aanvraag van de éénjarige subsidies en rekening 

houden met de planningscycli van evenementen, moeten een belangrijke input zijn bij het vaststellen van 

de beleidsregel. Gedeputeerde belooft om aan die punten aandacht te besteden. De andere twee groepen 

bestaan voornamelijk uit professionele organisaties die zelf weten hoe zij met subsidieaanvragen om 

moeten gaan. 
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De PvdA denkt dat het belang van een beleidsregel ook geldt voor de tweede groep omdat hiervoor nog 

geen goede beleidsregel is vastgesteld. 

Gedeputeerde Dijksma is het ermee eens dat ook daarvoor een beleidsregel moet worden vastgesteld. Bij 

de derde groep moet echter rekening gehouden worden met de zojuist genoemde aspecten. Met de 

doorvoering van de voorgestelde meerjarige subsidies voor regionale groepen is voor hen zekerheid 

verankerd. Door innovatie kunnen er bij een nieuwe cyclus groepen afvallen en andere groepen bij komen. 

Met het oog op diversiteit moet men ook respect hebben voor het feit dat er cultuuruitingen kunnen zijn 

waar niet iedereen zich in kan vinden. Wat betreft de eerste groep leggen wij ons vast wat betreft de 

cofinanciering. Samen met de instellingen, ambtenaren en Statenleden is er een meer solide financiële 

situatie bewerkstelligd. De gedeputeerde kan geen garanties geven. Deze moeten van de Staten komen. De 

Staten zijn budgethouder. Binnenkort zal er gesproken worden over de € 2.400.000 die de provincie uit de 

herverdeling van het Provinciefonds voor de komende 2 jaar hoopt te krijgen. De verwachting is dat dit 

bedrag een structureel karakter zal krijgen. Bij de verdeling van dit geld zal er ook aandacht zijn voor 

cultuur. Het uitgangspunt van de gedeputeerde zal zijn om bij de verdeling tussen de drie groepen recht te 

doen aan de driedeling. 

De PvdA zegt dat een eerlijke verdeling tussen de drie groepen een goed uitgangspunt is bij de verdeling 

van het geld uit het provinciefonds. Dat betekent veel voor het budget dat naar cultuur toegaat. Zij vindt 

dit een grote stap vooruit. 

Gedeputeerde Dijksma wil beginnen met het beleid en daarna de financiële mogelijkheden bekijken. 

Uitgangspunt is een duidelijk beleid. De gedeputeerde is het in principe eens met de SP dat voor de 

tweede groep een zelfde lijn van 4 jaar gekozen moet worden. 2009 is een overgangsjaar. Dan volgen nog 

3 jaar en daarna volgt de landelijke herverdeling. Het is de bedoeling om met de landelijke herverdeling 

synchroon te gaan lopen zodat er geen cofinanciering gegeven zal worden aan organisaties die in de 

toekomst geen landelijke financiering meer krijgen. Het is niet de bedoeling om de steunfunctie/bundeling 

op te leggen. Vanuit de organisaties is de vraag gekomen om op een aantal punten regie en ondersteuning 

te krijgen. Het zou prettig zijn om dan tot een bundeling te kunnen komen. Er is onderzoek gedaan of ook 

Service Centrum Flevolandse Bibliotheken daarbij betrokken zou kunnen worden. Dat lijkt momenteel nog 

een stap te ver. Gedeputeerde is het ermee eens dat spreiding m.b.t. de podiumkunsten erg belangrijk is. 

Bij de beeldende kunst is al aandacht besteed aan de spreiding. Vroeger kwam er geld vanuit het Rijk. De 

provincie verdeelde dat geld tussen de gemeenten. Tegenwoordig krijgen Almere en Lelystad ieder € 

150.000 voor de beeldende kunst. De andere gemeenten krijgen niets. Om die pijn te verzachten is er € 

70.000 in de begroting opgenomen om ook in de andere gemeenten aandacht aan beeldende kunst te 

kunnen besteden. Lelystad heeft het verzoek gekregen om ook iets verder dan haar grenzen te kijken. Om 

het begrotingsjaar en het subsidiejaar op elkaar te laten aansluiting zou kunnen worden overwogen om de 

subsidiebedragen te halveren en twee keer per jaar een aanvraag te laten doen. Dit zou echter veel extra 

inzet vragen en de kans bestaat dat het tot versnippering leidt. Als er over de beleidsregel gesproken gaat 

worden moet direct gekeken worden hoe er een meerwaarde aan gegeven kan worden zodat groepen die 

niet zo eenvoudig toegang hebben tot subsidie toch een aanvraag gaan doen. 

 

2e termijn 

 

De PvdA zegt dat de beantwoording van de gedeputeerde duidelijk was. De begroting en de productraming 

zullen deze middag worden vastgesteld. De nieuwe cultuurnota zal begin 2009 klaar zijn. Hoe moet er 

omgegaan worden met de overlap die daarin zit. Wat wordt er van PS in haar kaderstellende rol verwacht? 

Wat vandaag wordt vastgesteld kan straks strijdig blijken te zijn met de nieuwe cultuurnota. Kan de 

gedeputeerde nog een toelichting geven op het overgangsjaar? 

De SP vraagt aan de gedeputeerde of de verdeling van de € 2.400.000 voor de groepen 2 en 3 gelijk is? 

 

Mevrouw Luijer arriveert (10.40 uur) 

 

De VVD vraagt of al duidelijk is wat met betrekking tot cultuureducatie 1e lijns of 2e lijns activiteiten zijn. 

GroenLinks is blij met de opmerking van de ChristenUnie over de diversiteit. Het antwoord op de vraag hoe 

de aanvraag van subsidies en de planning van evenementen op elkaar kunnen aansluiten vindt zij te vaag. 

Zij vraagt de gedeputeerde haar daar nu, of op een later tijdstip, duidelijkheid over te verschaffen. 
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De SGP zegt dat zij alleen diversiteit kan accepteren die binnen de beleidsregel valt die zij al eerder heeft 

verwoord. 

De voorzitter zegt dat in de notitie staat dat de nota op 20 november in de commissie besproken zal 

worden maar dat zal waarschijnlijk op een later tijdstip plaatsvinden. 

Gedeputeerde Dijksma wil zich houden aan de datum die in de latere notitie staat. Dat hangt ook samen 

met het overgangsjaar. Uitgangspunt is het beleid dat er ligt. Zolang er geen nieuw beleid is blijft het 

staande beleid gelden. In het overgangsjaar is € 200.000 extra ingezet om de financiële pijn voor 

organisaties die geraakt zouden kunnen worden door het feit dat zij straks landelijk budget krijgen, weg te 

nemen. Deze €200.000 zal daarna structureel ingezet worden naast €170.000 voor SFB. Over de 1e lijns en 

2e lijns cultuureducatie worden gesprekken gevoerd met de gemeenten om zo te kijken hoe afspraken 

kunnen worden verbeterd. De gedeputeerde beloofd er nog op terug te komen. In de cultuurnota zullen 

hierover geen uitspraken worden gedaan. Het is een actiepunt dat in de cultuurnota zal worden 

opgenomen. De gedeputeerde zegt dat de inzet een gelijke verdeling over de drie categorien is. Hij houdt 

zich aanbevolen voor suggesties om de toegang tot de subsidie te verbeteren. 

De PvdA zegt dat bij de productraming uitgegaan wordt van het beleid van 2008. De pijn voor 2009 zal 

worden verzacht. Zij is er nog niet van overtuigd of er geen voorbehoud gemaakt moet worden bij het 

vaststellen van de productraming 2009. De nieuwe nota zal er binnenkort zijn. De uitgangspunten van de 

nieuwe nota worden meegenomen maar dat is nog geen garantie dat de middelen daar ook voor bestemd 

worden. Hoe kan voorkomen worden dat men zich vastlegt op 2009 en er geen ruimte meer is bij de 

vaststelling van de cultuurnota. 

 

Mevrouw Bax arriveert (10.50 uur) 

 

Het CDA is van mening dat het college ruimhartig tegemoetkomt aan de gevoelens en wensen van de 

commissie t.a.v. de cultuurnota, de budgettering enz. De Staten gaan over de begroting. Als zij vinden dat 

er in 2009 een bijstelling moet plaatsvinden, kunnen zij daarover spreken. Zij wil nu geen voorbehoud 

maken t.a.v. de vaststelling van dit budget. 

Gedeputeerde Dijksma denkt dat het een proces is van zoeken. Er wordt geprobeerd om de kwaliteit te 

verhogen. Als er nu geen budget wordt vastgesteld kunnen de subsidieaanvragen die voor 1 oktober zijn 

binnengekomen niet behandeld worden omdat er dan geen geld is. Dat lijkt een ongewenste situatie. De 

driedeling wil de gedeputeerde laten ingaan met de subsidieaanvragen die voor 2010 gelden. De 

mogelijkheid om, indien nodig, te anticiperen op het nieuwe beleid moet er zijn. 

De PvdA zegt dat met dit antwoord van de gedeputeerde haar twijfel is weggenomen.  

De voorzitter constateert dat er een lopend proces gaande is m.b.t. het vaststellen van de cultuurnota. De 

driedeling vindt bijval bij de commissie. De beleidsregels die opgesteld zullen worden naar aanleiding van 

de nota zijn belangrijk. Daar zal nog over worden gesproken. Spreiding en diversiteit zijn uitgangspunten 

die getoetst zouden kunnen worden. Toegang en laagdrempeligheid. Hoe kan aan degenen die eenmalig 

een subsidie aanvragen tegemoet worden gekomen. Het is balanceren tussen rechtmatigheid en 

doelmatigheid. Wat betreft de bundeling is nog niet helemaal duidelijk hoe daar mee omgegaan moet 

worden. Daar kan in de komende tijd naar gekeken worden. De gedeputeerde zal naar aanleiding van 

gesprekken met gemeentebesturen terugkomen op het punt cultuureducatie. De cultuurnota komt wat 

later. De voorzitter vraagt of al bekend is wanneer dit zal zijn. 

Gedeputeerde Dijksma zegt dat in januari GS een besluit wil nemen. In februari kan dan in de commissie 

de concept nota worden besproken. Afhankelijk daarvan komt de nota dan bij de Staten. 

De voorzitter zegt dat het belangrijk is om voor de kadernota te weten hoe het nieuw beleid eruit gaat 

zien. Hij gaat uit van een eerste bespreking in de commissievergadering van februari. 

 

De voorzitter schorst de vergadering in afwachting van de komst van gedeputeerde Bos. 

Schorsing  

Mevrouw Zeilstra verlaat de vergadering. Haar plaats wordt ingenomen door de heer Ruifrok.  

 

5. Stand van zaken IJsselmeer Ziekenhuizen. 

De voorzitter heropent de vergadering. 
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Gedeputeerde Bos licht de stand van zaken met betrekking tot de Ziekenhuizen toe. Een aantal partijen 

zijn momenteel serieus in gesprek met de Raad van Bestuur om de IJsselmeer Ziekenhuizen over te nemen. 

De vraag blijft wat er met de schuld moet gebeuren. Uit de rapporten van KPMG en Lodewick komt de 

slechte financiële situatie duidelijk naar voren. De Raad van Bestuur zal de meest betrouwbare partij uit 

moeten kiezen. In het weekend zal het college worden geïnformeerd over de bevindingen van de Raad van 

Bestuur. Het college heeft ervoor gepleit om tot maandag de tijd te krijgen om haar standpunt te bepalen. 

Er zijn private en publieke partijen geïnteresseerd. Mocht de Raad van Bestuur kiezen voor een private 

partij dan ontstaat er een bijzondere situatie, waar extra aandacht aan besteed zal moeten worden. Er is 

een Raad van Toezicht die bestaat uit 3 heren. Het is belangrijk om te weten hoe het toezicht eruit gaat 

zien en wie de leden van de Raad van Toezicht zijn. Het college maakt zich zorgen over de situatie in 

Emmeloord. In het rapport van de heer Lodewick staat dat er een scheiding moet plaatsvinden tussen 

Emmeloord en Lelystad. Er staat ook in dat er in Emmeloord, Dronten en op Urk poliklinieken moeten 

komen. In Emmeloord zullen dan twee poliklinieken zijn. Eén vanuit het Antonius Ziekenhuis (Sneek) en 

één vanuit het IJsselmeer Ziekenhuis (Lelystad). Twee concurrerende poliklinieken kunnen goed naast 

elkaar werken maar er moet nog blijken of de medische staf en het personeel bereid zijn om in Emmeloord 

te investeren. Het is niet de bedoeling dat de bewoners van de Noordoostpolder, het kind van de rekening 

worden. Daar zal het college alert op moeten blijven.  

De SP noemt het een treurige situatie. De Raad van Bestuur, die maar uit een persoon bestaat zal moeten 

bepalen welke partij het Ziekenhuis zal voortzetten. De SP is mordicus tegen marktwerking in de zorg. Als 

het Ziekenhuis door een private partij wordt overgenomen is het de vraag waar een eventuele winst naar 

toe gaat. Uit gesprekken met bewoners van noordelijk Flevoland is gebleken dat zij geen enkel vertrouwen 

hebben in de IJsselmeer Ziekenhuizen. Er is veel meer vertrouwen in het Antonius Ziekenhuis. Dit 

ziekenhuis begint met een polikliniek die het in een later stadium nog wil uitbreiden. De SP vindt dat er 

voor het Antonius Ziekenhuis gekozen moet worden en niet voor twee elkaar beconcurrerende 

ziekenhuizen. Zij is bang dat de bevolking er de dupe van zal worden. Er moet volwaardige klinische 

ziekenhuiszorg zijn in noordelijk Flevoland. Waar het gaat om de ambulancezorg staat in het rapport dat 

het om een tijd van 45 minuten gaat. Het is echter maximaal 45 minuten. Het is belangrijk dat er goede 

ambulancezorg aanwezig is. 

Het CDA is van mening dat het om een dramatisch dossier gaat. Het berokkent schade aan de hele 

provincie. Het probleem kan een scheuring veroorzaken in de provincie. De emoties zijn heftig en staan 

soms haaks op elkaar. Het CDA heeft met alle afdelingen overleg gevoerd om te kijken hoe dit probleem 

gezamenlijk kan worden opgelost. Het CDA vindt dat het rapport Lodewick veel aanknopingspunten biedt 

om een goede doorstart te maken. Het lijkt haar goed dat er nadere afspraken gemaakt worden over de 

voorzieningen in de Noordoostpolder en op Urk. Er moet goed geluisterd worden hoe het draagvlak onder 

de bevolking is. Zij vindt dat het plan Lodewick hier goede adviezen voor geeft. Het CDA is niet tegen 

marktwerking. Zij vindt wel dat de overheid een verantwoordelijkheid heeft als het gaat om het bieden 

van basisvoorzieningen zoals medische zorg. Zij vraagt het college of, indien het wenselijk is om een 

additioneel financieel arrangement af te spreken om een goede doorstart mogelijk te maken, zij bereid is 

om daarin te investeren? Mocht dit zo zijn dan is de vraag hoe de provincie dan het toezicht gaat regelen. 

Zij vraagt de gedeputeerde wie in de tijdelijke Raad van Toezicht zitting hebben. 

De SGP is het ermee eens dat de situatie treurig, triest en draconisch is. Zij is er altijd een warm 

voorstander van geweest dat Nutsbedrijven in Staatshanden zouden komen. In principe moet er geen 

marktwerking plaatsvinden in de zorg. Mocht dit toch gebeuren dan moeten er goede kaders worden 

gesteld. Een marktpartij stopt er alleen maar geld in om er geld uit te halen. 

Het CDA vindt dat de SGP een karikatuur maakt van het begrip marktwerking. De gereguleerde situatie 

zoals die in het verleden bestond leidde tot onbeheersbare kostenoverschrijding en ‘medisch ivoren toren 

gedrag’. De ziekenhuiszorg bevindt zich momenteel in een overgangssituatie. Het is een gereguleerde 

markt. Het CDA geeft aan dat als het gaat om de basis zorgvoorzieningen in dunbevolkte gebieden, daar 

voorzichtig mee moet worden omgegaan. In de Randstad ligt dat anders. Daar kan wel marktwerking in de 

zorg plaatsvinden. 

De SGP zegt dat degenen die vanuit de markt interesse tonen verwachten dat er een hoog rendement te 

halen is. Zij is niet voor marktwerking. Zij is bang dat de bewoners van de Noordoostpolder en Urk weer 

het kind van de rekening worden. 
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De ChristenUnie zegt dat in het rapport duidelijk wordt gewezen op alle fouten die er gemaakt zijn. Zij is 

het eens met de gedeputeerde dat in de gehele provincie goede zorg geboden moet kunnen worden. Gaat 

dit echter ook gebeuren? Zij zet vraagtekens bij de gescheiden ontwikkeling van noordelijk Flevoland. Zij is 

bang voor een herhaling van zetten. Sneek begint met een polikliniek in Emmeloord en er moet ook nog 

een polikliniek komen van de IJsselmeer Ziekenhuizen. De gemeente NOP heeft uitgesproken zich te willen 

richten op het Antonius Ziekenhuis dat € 3.000.000 investeert in een polikliniek en zich verder wil 

ontwikkelen tot basisziekenhuis. Als er twee poliklinieken komen die elkaar beconcurreren is de kans groot 

dat het weer fout gaat. Zij begrijpt ook niet wat er op Urk aan de hand is. Eén huisartsengroep richt zich ( 

tot 17.00 uur) op het IJsselmeer Ziekenhuis. Zij participeert echter ook in de huisartsenpost (na 17.00 uur) 

die bij het Antonius Ziekenhuis hoort. De andere huisartsengroep van Urk richt zich helemaal op het 

Antonius Ziekenhuis. Als het gaat over acute zorg moet 45 minuten aanrijtijd van de ambulance een 

uitzondering zijn en niet de norm. In het rapport Lodewick staat dat de partijen die een bieding gaan doen 

zich aan het rapport moeten binden. Zij vraagt zich af hoe dat ingevuld zal worden. Waar het 

marktwerking in de zorg betreft is zij het eens met het CDA dat daarin een middenvorm gezocht moet 

worden. 

De VVD sluit zich aan bij de opmerking van de ChristenUnie dat de Noordoostpolder niet gebaat is bij twee 

poliklinieken. Gezien de gevoelens bij de bevolking lijkt het beter om één ziekenhuis een kans te geven. 

Saneringskosten moeten sinds 2005 door de markt betaald worden en niet door de overheid. Er is een 

algemene maatregel van bestuur voor nodig om als overheid geld in een ziekenhuis te kunnen stoppen. Zij 

vraagt of dit juist is en of de gedeputeerde er nog nadere informatie over kan geven. 

De PvdA heeft 3 punten waar zij een opmerking over wil maken. Ten eerste de situatie in Emmeloord. Zij 

vindt dat er een karikatuur wordt geschetst van de bestaande situatie in de Noordoostpolder. Het gedrag 

en de opvattingen van de bewoners van de NOP zijn niet zo eenduidig. De bestaande poliklinieken hebben 

klandizie en voorzien in een behoefte. Het is voor het draagvlak van het ziekenhuis in Lelystad en voor het 

draagvlak van zorgvoorzieningen in de provincie goed om dat belang in het oog te houden. Zij deelt de 

zorg van de gedeputeerde over het feit dat er straks twee partijen zijn die hun aanwezigheid moeten 

waarmaken. Dat mag niet de genadeklap betekenen voor zorg in de Noordoostpolder. Ten tweede de 

marktwerking. Er moet hier geen principediscussie gevoerd worden over wenselijkheid van marktwerking in 

de gezondheidszorg. Het is van het grootste belang dat er, bij de meest elementaire voorzieningen op het 

gebied van de gezondheidszorg, voor gezorgd wordt dat er vormen van betrokkenheid worden 

georganiseerd vanuit de lokale en regionale overheid. Dat wil de PvdA fractie onderstrepen. Als het 

ziekenhuis een private onderneming wordt, is de primaire zorg het belang van de bewoners van de NOP 

m.b.t. goede zorg. Zij is benieuwd hoe dat gestalte krijgt en welke rol het speelt bij de biedingen. Ten 

derde de toekomst. De PvdA vindt dat als de toegankelijkheid van een absoluut essentiële voorziening in 

Flevoland op het spel kan komen staan, de provincie de bereidheid moet hebben om daar een rol in te 

spelen die verder gaat dan alleen praten. 

De SP reageert hierop met de opmerking dat de provincie aandeelhouder (stakeholder) is en dus wel iets 

zal moeten doen.  

De ChristenUnie vraagt aan de PvdA wie hier een karikatuur schetst. Wat gezegd is staat in het rapport 

Lodewick. 

De PvdA zegt dat zij heeft geprobeerd aan te geven dat het beeld niet klopt dat alle mensen in de NOP of 

Urk een beroep doen op zorg die niet door de IJsselmeer Ziekenhuizen verzorgd wordt. Het klopt ook niet 

dat de hele bevolking niets te maken wil hebben met dat ziekenhuis. Kwaliteitsonderzoek wijst uit dat 

men tevreden is over de geboden zorg. Men maakt ook gebruik van de voorzieningen. De VVD heeft zich 

daarover heel anders geuit. 

De SP vraagt of de PvdA hetgeen daarover in het rapport staat, terzijde schuift. 

De PvdA vindt het rapport hierover genuanceerd. Zij zegt niets wat daarmee in tegenspraak is. 

Gedeputeerde Bos zegt dat de provincie er niet over gaat waar zich poliklinieken of ziekenhuizen vestigen. 

Hij heeft geprobeerd aan te geven dat hij zich zorgen maakt over de bereidheid van de medische staf om 

mee te werken wanneer bestuurders van ziekenhuizen besluiten om ergens een polikliniek te vestigen. In 

het rapport van Lodewick staat dat er een scheiding moet komen tussen Emmeloord en Lelystad. 

Gedeputeerde Bos denkt dat, dat niet moet gebeuren. De doorstart van de polikliniek van de IJsselmeer 

Ziekenhuizen kan daardoor worden beïnvloed. Specialisten worden dan niet gemotiveerd om zich in te 

zetten voor deze externe locatie. De bewoners van de NOP en Urk zouden daar dan de dupe van kunnen 
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worden. Het is volgens alle deskundigen uitgesloten dat er nog klinische zorg komt in Emmeloord of op 

Urk. 

De ChristenUnie zegt dat het Antonius Ziekenhuis die perspectieven wel ziet. 

Gedeputeerde Bos zegt dat hij dat opportunistische managementtaal vindt. Ongeveer 10 ziekenhuizen in 

Nederland staan op de rand van een sluiting. Dagbehandeling en poliklinische zorg breiden zich sterk uit. 

Het wordt steeds moeilijker om een basispakket aan klinische zorg te bieden. Grote operaties zullen in de 

toekomst nog maar op enkele plaatsen in Nederland plaatsvinden. 50% van de bewoners van de NOP 

bezoekt de polikliniek van de IJsselmeer Ziekenhuizen. Op Urk is dit aantal nog hoger. Er wordt gezegd dat 

er één bestuurder (Raad van Bestuur) is die moet beslissen. Dat is een van de redenen waarom het college 

heeft aangedrongen op uitstel of een nieuwe Raad van Toezicht. De nieuwe Raad van Toezicht is er. In het 

biedingvoorstel voor de partijen staat dat zij moeten aangeven of zij bereid zijn – en in welke vorm – om 

naast de Raad van Toezicht nog een andere vorm van toezicht te accepteren. De SP noemt de letterlijke 

vertaling van het begrip stakeholder. De provincie heeft echter financieel geen aandeel in de IJsselmeer 

Ziekenhuizen. De gemeente Lelystad en de gemeenten Noordoostpolder wel. De provincie heeft zichzelf 

wel opgeworpen als een belangrijke stakeholder (belanghebbende). Dat heeft consequenties. Misschien ook 

op financieel vlak. Als er een vorm van toezicht gevraagd wordt kan het college daar, in overleg met de 

Staten, een bepaalde rol in gaan vervullen. De provincie is formeel geen opdrachtgever. Zij heeft zich wel 

geconformeerd aan de uitkomsten van het onderzoek. Het rapport zou leidend moeten zijn voor de nieuwe 

aanbieder. De voorwaarden staan in het biedingsplan uitdrukkelijk genoemd. Het college probeert zo veel 

mogelijk garanties in te brengen. Er zal goed opgelet moeten worden of de nieuwe ondernemer de 

voorwaarden volgt. In Lelystad moet minimaal een basisvoorziening zijn met ruimte voor acute zorg. Dit 

om de maximale aanrijtijd van de ambulance van 45 minuten niet te overschrijden. Het college kan op dit 

moment nog geen uitspraken doen over een financieel arrangement. Minister Klink zegt vooralsnog niet van 

plan te zijn het financiële gat te dekken. De gedeputeerde sluit niet uit dat het verzoek alsnog komt. 

Mocht dit zo zijn dan breekt nood wetten. Het college vindt een bepaalde mate van concurrentie gezond. 

Zij stimuleert ondernemend gedrag in maatschappelijke organisaties en zorginstellingen. Als het echter 

over een dunbevolkt gebied gaat moeten er zorgvuldige afwegingen worden gemaakt. Het mag niet zo zijn 

dat twee partijen elkaar uit  de markt concurreren. Het voorzieningenniveau moet op peil blijven. 

Het CDA vraagt of de namen van de leden van de tijdelijke Raad van Toezicht geheim zijn. Zij vraagt of de 

provincie een voorkeur heeft voor een partner ziekenhuis. 

 

Mevrouw Roda verlaat de vergadering. (12.10 uur) 

 

De ChristenUnie maakt zich wel zorgen over de concurrentie. Als Lelystad een goed ziekenhuis heeft is dat 

goed bereikbaar voor heel Flevoland. Dan zijn de aparte poliklinieken niet nodig. De mensen kunnen dan 

direct naar het ziekenhuis waar de specialisten zijn. 

De SP vraagt of de ChristenUnie wel eens geprobeerd heeft om ’s avonds of in het weekend vanuit Bant 

met de bus naar Lelystad te gaan. 

De ChristenUnie geeft toe dat de SP daar een punt heeft.  

Het CDA zegt dat de kern van het rapport Lodewick is: orde op zaken in eigen huis. In Lelystad. Als dat 

lukt, zal de ontwikkeling van de poliklinieken ook tot stand komen. 

De PvdA constateert dat stoerdoenenrij vanuit de politiek in Flevoland tot nu toe geen goed gedaan heeft 

aan de ontwikkeling bij de ziekenhuizen. Zij roept haar collega’s in de Staten op om er niet net zo mee om 

te gaan als de Noordoostpolder. Dat lijkt niet in het belang van de bevolking van Flevoland. 

De ChristenUnie wil geen harde uitspraken doen maar haar zorg uitspreken over de ontwikkelingen die 

gaande zijn. De NOP heeft zich sterk uitgesproken. Ook in het rapport van Lodewick staat dat het 

vertrouwen bij de bevolking weg is. Zij vindt het jammer als men zegt: ‘laten ze zich maar ontwikkelen’. 

Het CDA denkt dat bestuurders de taak hebben om te de-escaleren en ongenuanceerdheden uit de weg te 

gaan. Zij sluit zich aan bij het statement van de PvdA. Er moeten geen voorzieningen worden getroffen als 

er geen draagvlak voor is. 

De ChristenUnie denkt dat zij niet ongenuanceerd is geweest. Zij maakt zich zorgen over bepaalde 

ontwikkelingen. 
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Gedeputeerde Bos onderstreept wat de PvdA zegt. Hij vindt dat de ChristenUnie polariseert. Dat is niet 

goed. De provincie beslist niet welk ziekenhuis een polikliniek opzet. Het is wel beter dat één specialist 

reist in plaats van tientallen patiënten. 

De ChristenUnie vraagt waar zij polariseert. 

Gedeputeerde Bos zegt dat de ChristenUnie heeft uitgesproken dat maar één partij een polikliniek op zou 

moeten zetten. Daarmee wordt geen recht gedaan aan de patiënt- arts relaties van 50% van noordelijk 

Flevoland. Dat moet men laten uitkristalliseren. Er moet gekeken worden wat economisch verantwoord is. 

Het college is ervoor om zo goed mogelijk te organiseren dat inwoners van de Noordoostpolder dicht bij 

huis poliklinische zorg kunnen krijgen. 

De ChristenUnie zegt dat zij geen partijen tegen elkaar wil uitspelen. De gemeenteraad van de NOP heeft 

uitgesproken dat zij zich op het Antonius Ziekenhuis richt. Alle huisartsen hebben gezegd dat zij zich daar 

ook op gaan richten. Dat betekent dat de 50% die nu nog voor de IJsselmeer Ziekenhuizen kiest, in de 

toekomst zal afkalven. Dat is de zorg die deze fractie heeft. 

Gedeputeerde Bos zegt dat de patiënt altijd zijn eigen keus heeft. Het college onderschrijft het rapport 

van Lodewick. Dit rapport zegt dat het ziekenhuis eerst zelfstandig zou moeten zijn voordat het een 

partner kiest. Een partner die toegevoegde waarde moet hebben. Het college heeft geen voorkeur voor 

een partner. De namen van de Raad van Toezicht zijn: de heren Bax, Wijs en Overmars. 

 

6. Rondvraag 

Van de rondvraag wordt geen gebruik gemaakt. 

 

7. Sluiting.  

De voorzitter sluit de vergadering (12.20 uur) 

 

 

 

 

 

Vastgesteld in de vergadering van  4 december 2008 

commissiegriffier,                               de voorzitter, 

 

 

 


